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U S N E S E N Í  č. 26/14 
ze zasedání  Zastupitelstva 

města Nový Knín 
ze dne 18. 9. 2014 

 
U S N E S E N Í   č.1 - 26/2014 - ZM 

Zastupitelstvo města  Nový Knín 
v o l í  ověřovatele zápisu  - Josef Hejna,  
                                           - Stanislav Foukner 
 

U S N E S E N Í   č.2 - 26/2014 - ZM 
Zastupitelstvo města  Nový Knín 

s c h v a l u j e  program zasedání zastupitel-
stva.  
 

U S N E S E N Í   č.3 - 26/2014-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

b e r e   n a   v ě d o m í  informaci starosty 
města o investičních akcích – kanalizace II.
etapa, vodovod, propojení vodovodů Chotil-
sko - Nový Knín, zateplení ZS, přístavba MŠ a 
popovodňové rekonstrukce mostů a komunika-
cí. 
 

U S N E S E NÍ   č.4- 26/2014-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

s c h v a l u j e  Obecně závaznou vyhlášku 
Města Nový Knín č. 1/2014 o stanovení podmí-
nek pro pořádání a průběh akcí typu technopár-
ty a o zabezpečení místních záležitostí veřejné-
ho pořádku v souvislosti s jejich konáním. 
 

U S N E S E N Í   č.5 - 26/2014-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

s c h v a l u j e  rozpočtovou změnu 8/2014. 
Rozpis jednotlivých položek je nedílnou sou-
částí tohoto usnesení. 
 

U S N E S E NÍ   č. 6- 25/2013-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

s c h v a l u j e  podle § 84 zákona č. 128/2000 
Sb., o obcích (obecní zřízení), podle § 6 odstav-
ce 5 písmena b) a § 47 odst. 5 zákona č. 
183/2006 Sb., o územním plánování a staveb-
ním řádu (stavební zákon), zadání územního 
plánu Nový Knín. 
 

U S N E S E N Í   č. 7 - 26/2014-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

s c h v a l u j e  prodej pozemku části p.č. 58/11 

nově označené p.č. 58/32 o výměře 32 m2 v k.ú. 
Sudovice a obci Nový Knín Ing. xxxxxxxxxx, 
Sudovice xxx,  Nový Knín za cenu 8.860- Kč   
a  p o v ě ř u j e  starostu města podpisem pří-
slušné smlouvy. 
Toto usnesení pozbývá platnosti a účinnosti 
marným uplynutím lhůty 18. 3. 2015. 
 

U S N E S E N Í   č. 8 - 26/2014-ZM 
Zastupitelstvo města Nový Knín 

b e  r e  n a  v ě d o m í  Zápis z jednání komi-
se životního prostředí ze dne 29. 8.2014.   
 

Ing. Tomáš Havlíček         PaedDr.Miloš Petřík 
     starosta města                     místostarosta 
 

V Novém Kníně dne 18. 9. 2014 

U S N E S E N Í  č.92/14 
ze schůze Rady města Nový Knín 

1. 9. 2014 
 

Usnesení č. 1-92/2014 - RM 
Rada města Nového Knína    

s c h v a l u j e  program schůze rady města dne 
1.9. 2014. 
 

Usnesení č. 2-92/2014 - RM 
Rada města Nového Knína    

s c h v a l u j e  program zasedání Zastupitel-
stva města Nový Knín konaného dne 18.9.2014 
v zasedací místnosti radnice v Novém Kníně. 
 

Usnesení č. 3-92/2014 - RM 
Rada města Nového Knína    

b e r e  n a  v ě d o m í  žádost paní J. Rytycho-
vé o kompenzační příspěvek na neumístěné dítě 
do Mateřské školy v Novém Kníně  a  d o p o r 
u č u j e novému zastupitelstvu projednat a 
schválit výši kompenzačního příspěvku na rok 
2015. 
 

Usnesení č. 4-92/2014 - RM 
Rada města Nového Knína    

b e r e  n a  v ě d o m í  bere na vědomí žádost 
pana V. Zajíce o změnu územního plánu pro 
pozemky parc. č. 559/10 a 555/11 v k.ú. Libči-
ce. 
 

Usnesení č. 5-92/2014 - RM 
Rada města Nového Knína    

b e r e  n a  v ě d o m í  žádost firmy Vodohos-
podářský rozvoj a výstavba a.s. o stanovisko 
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Zprávy ze zasedání  
městské rady 
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Města Nový Knín k návrhu dočasných sjezdů 
pro akci „Kocába, Nový Knín – oprava opevně-
ní“  a  s o u h l a s í  s umístěním dočasných 
vjezdů dle předložené dokumentace. 
 

Usnesení č. 6-92/2014 - RM 
Rada města Nového Knína    

b e r e  n a  v ě d o m í  schválení návrhu 
Obecně závazné vyhlášky č. 1/2014 Města No-
vý Knín odborem veřejné správy, dozoru a kon-
troly Ministerstva vnitra. Návrh obecně závazné 
vyhlášky řeší podmínky pro pořádání a průběh 
akcí typu technopárty a zabezpečení místních 
záležitostí veřejného pořádku v souvislosti 
s jejich konáním. 
 

 Ing. Tomáš Havlíček       PaedDr. Miloš Petřík 
      starosta města                   místostarosta  
 

V Novém Kníně dne  1. 9. 2014 

 
U S N E S E N Í  č.93/14 

ze schůze Rady města Nový Knín 
16. 9. 2014 

 
Usnesení č. 1-93/2014 - RM 
Rada města Nového Knína    

s c h v a l u j e  program schůze rady města dne 
16.9. 2014. 
 

Usnesení č. 2-93/2014 - RM 
Rada města Nového Knína    

s c h v a l u j e  na místo referenta Stavebního 
úřadu Městského úřadu Nový Knín Nový Knín 
pana Josefa Buřiče. V případě jeho vzdání se 
tohoto pracovního místa schvaluje na tuto pozi-
ci paní Terezu Hájkovou. 
 

  Ing. Tomáš Havlíček      PaedDr. Miloš Petřík 
       starosta města                  místostarosta  
 

V Novém Kníně dne  16. 9. 2014 

U S N E S E N Í  č.94/14 
ze schůze Rady města Nový Knín 

29. 9. 2014 
 

Usnesení č. 1-94/2014 - RM 
Rada města Nového Knína    

s c h v a l u j e  program schůze rady města dne 
16.9.2014. 
 

Usnesení č. 2-94/2014 - RM 
Rada města Nového Knína    

b e r e  n a  v ě d o m í  žádost občanů Starého 
Knína o úklid odpadů před domem paní Cihel-
kové ve Starém Kníně. 
 

Usnesení č. 3-94/2014 - RM 
Rada města Nového Knína    

s c h v a l u j e  řešení zimní údržby a prohrno-
vání místních komunikací formou subdodávky 
a  k o n s t a t u j e, že v současné době není 
finančně vhodné řešit tuto údržbu koupí nového 
traktoru. 
 

Usnesení č. 4-94/2014 - RM 
Rada města Nového Knína    

s c h v a l u j e  instalaci optických vláken - 
zasíťování domů č.p. 422 a 423.  
 

Usnesení č. 5-94/2014 - RM 
Rada města Nového Knína    

s c h v a l u j e  rozpočtové opatření č. 7/2014. 
Rozpis jednotlivých položek je nedílnou sou-
částí tohoto usnesení. 
 

  Ing. Tomáš Havlíček      PaedDr. Miloš Petřík 
       starosta města                   místostarosta  
 

V Novém Kníně dne  29. 9. 2014 

Dne 5.11.2014 od 12:00 do 16:00  
dojde k přerušení dodávky elektřiny -   

ulice: Tyršova, Tylovo náměstí, Jatecká. 

Oznámení o přerušení  
dodávky elektřiny 

Od 15. listopadu 2014 budou v prodeji 
nové známky na popelnice pro rok 2015 
v přízemí radnice, kancelář podatelny. 
 
Tímto bych chtěla vyzvat zbývající 

občany, kteří nemají zaplaceno za rok 
2014, aby za TKO pro rok 2014 zaplati-
li a vyhnuli se tak navýšení částky, nebo 
případnému exekučnímu řízení. 

Známky na popelnice 
pro rok 2015 



 

Vzpomínka 
Dne 20. listopadu 2014  

uplyne 15 let co nás náhle opustil  

pan Otakar Safín. 
 
 
 
 

 
 

 
 
 
 
 
 

Vzpomíná manželka Marie Safínová  
a děti s rodinami. 
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V tomto měsíci oslaví své neuvěřitelné 
narozeniny 

paní  Jarmila Infeldová 
Další krásné narozeniny slaví 

paní  Ludmila Novotná   
Své jubileum oslaví  

 paní  Božena Jarošová 

K oslavencům měsíce listopadu patří také  

pan  Josef Čech 

Přejeme Vám hodně zdraví, štěstí  
a pohody do dalších let. 

 

J u b i l a n t é  
m ì s í c e  l i s t o p a d u  

/měú/ 

Kalendáře pro rok 2015 

Jako každý rok, tak i letos opět prodáváme kalendáře na následující rok 2015, tentokrát jen 
s fotografiemi Nového Knína, Libčic, Sudovic, Kozích Hor a Chramišť. Kalendář můžete zakoupit 
od půlky listopadu opět v přízemí radnice. Samozřejmě nabízíme i další nové propagační materiá-
ly, nové pohledy, tužky, samolepky na auta, hrnečky, knihy a také hru CYKLOTOULKY, která 
obsahuje i otázky z Nového Knína. 

Za MěÚ Nový Knín Jana Kolková 

Město Nový Knín a Sbor pro občanské záležitosti pořádají v sobotu 6.prosince 2014  
od 14.00 hodin v sokolovně v Novém Kníně předvánoční posezení s důchodci. 

Pro všechny bude připraveno malé pohoštění a několik kulturních vystoupení.  
Doprava na akci bude zajištěna, a to z Libčic, Kozích Hor, Chramišť, Sudovic, Starého 

Knína a náměstí v Novém Kníně.  
Žádáme všechny, kteří chtějí využít dopravu, aby se nahlásili na MěÚ Nový Knín  

v kanceláři matriky, nebo na tel. 318593015.  
Srdečně zveme všechny, kteří chtějí prožít příjemné odpoledne.  

Předvánoční posezení s důchodci 
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Rozsvícení vánočního stromu  

Poděkování 

DĚKUJI  svým voličům za dů-
věru, která je pro mne zavazující, 
a chápu ji jako potvrzení závaž-
nosti problémů, které jsem slíbil 
řešit. 

                          Jiří  Burian 

Svaz postižených civilizačními chorobami Nový 
Knín přeje paní Božence Jarošové z Libčic k je-
jím kulatým narozeninám hodně zdraví a plno 
elánu do dalších let. Zároveň jí děkuje za dobrou 
a obětavou práci ve výboru tohoto svazu po ce-
lých 30 roků. Ať to byly výlety a kulturní akce, 
nebo organizace schůzí svazu. 
             Díky, Boženko, za práci pro ostatní.  

/SPCCH/ 

Sbor  
dobrovolných hasičů Nový Knín 
děkuje touto cestou paní Stanisla-

vě Kortánové – Cukrárna Stáňa 
Malá Hraštice za sladké sponzorské 
dary pro družstva mladých hasičů 
soutěžících při Dni soutěží 
v požárním sportu dne 30.8.2014 
v Novém Kníně. 

 
Srdečně děkuje výbor SDH Nový 

Knín, pořadatel akce Dne soutěží 
v požárním sportu. 

Letošní tradiční Rozsvícení vánočního stromu proběhne 
v pátek 28.11.2014 od 18. hodin na náměstí Jiřího 
z Poděbrad v Novém Kníně. Jako vždy bude požehnán a 
rozsvícen vánoční strom, krátký kulturní program a na 
závěr ohňostroj. Občerstvení zajištěno. 

 /měú/ 

VÝSLEDKY VOLEB 

V komunálních volbách 2014 byli zvoleni tito zastu-
pitelé: 

Milan Brejcha, Mgr. Anna Budková, Ing. Tomáš 
Havlíček, Ing. Pavel Hnízdil, Ing. Radek Hrubý, Petr 
Chmelík, Ludvík Koza, Josef Mácha, Ing. Jaroslava 
Michálková, Petra Moravcová, Ondřej Moravec, 
MUDr. Miloš Nevařil, PaedDr. Miloš Petřík, Martin 
Provazník a Michal Rambousek. 

Pozvánka 

První zasedání nově zvoleného 
Zastupitelstva města Nový Knín  

se bude konat dne 6.11.2014  
od 19.00 hodin 

v jídelně Základní školy  
v Novém Kníně. 

 
Další zasedání bude  

pravděpodobně následovat  
ve čtvrtek 20. 11. 2014 v 19 hodin  

v zasedací síni MěÚ. 

Vážení spoluobčané, děkuji Vám za projevenou 
důvěru v komunálních volbách a vynasnažím se, 
abych další volební období tuto důvěru neztratil. 
Věřte mi, že i přes vynaložené úsilí se vždy vše 
nepovede, ale slibuji, že se budu snažit, aby těch 
nepovedených záležitostí bylo co nejméně. Je mi 
velkou ctí, že se další volební období mohu podí-
let na vedení našeho města a jsem rád, že i po 
téměř deseti letech ve funkci starosty se mohu 
každému z Vás podívat zpříma do očí. 
                   Ještě jednou velký dík ! 
 

Tomáš Havlíček 
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Milí přátelé, 
    v těchto „dušičkových“ dnech začátkem listopadu více vzpomínáme na ty, které jsme měli rádi 

a již nejsou mezi námi. Přicházíme na naše hřbitovy, zdobíme hroby našich drahých zemřelých a 
je nám smutno, že nejsou s námi. Zapalujeme svíce u jejich hrobů a to blikající světlo je pro nás i 
nadějí, že život, který zde na zemi skončil, má pokračování. Když se povzbudíme Božím slovem, 
můžeme jasně slyšet slovo našeho Pána Ježíše Krista - Já jsem cesta, pravda a život. Ten, který pro 
člověka zemřel na kříži, byl pohřben a třetího dne slavně z mrtvých vstal, nás utěšuje a vede 
k Bohu Otci. Proto na naše zemřelé vzpomínáme v modlitbě a při slavení Nejsvětější oběti - při 
mši svaté. 

Předkládám k „dušičkovému rozjímání myšlenky papeže Benedikta. 
365 dní s papežem Benediktem XVI, kterou vydalo Karmelitánské nakladatelství: 

Pro věřící není den smrti v žádném případě koncem všeho, ale je spíše přechodem k nesmrtelné-
mu životu. Je dnem konečného narození - latinsky „dies natalis“. Kdyby se Ježíš nenarodil na ze-
mi, nemohli by se lidé narodit pro nebe. Právě proto, že se Kristus narodil, můžeme také my „být 
znovu zrozeni“! 
Smrtí končí pozemská zkušenost  

Když dohasíná život, ať v pozdním věku či na začátku své pozemské existence nebo z neznámých 
důvodů v nejlepších letech, nesmíme v tom vidět jen zpečeťující biologický jev nebo uzavřený život-
ní osud, ale znovuzrození a obnovené bytí, které je darováno Zmrtvýchvstalým tomu, kdo se úmysl-
ně nevzpíral jeho lásce. Smrtí končí pozemská zkušenost, ale smrtí zároveň pro každého z nás za 
hranicemi času začíná plný a nepomíjející život. 
Věčný život není věčný život 

Označení „věčný život“ je nutně nedostačující a matoucí. Vždyť „věčný“ je slovo, při kterém 
myslíme na nekonečnost a vzbuzuje v nás strach. U slova „život“ myslíme na námi prožívaný život, 
který nechceme ztratit, byť je nám zároveň zdrojem námahy. Na jedné straně tedy po něm toužíme, 
zatímco ho vlastně nechceme. 

Můžeme se pokusit v myšlenkách vystoupit z časnosti, v níž jsme uvězněni, a vytušit, že věčnost 
není stále pokračující sled kalendářních dní, ale spíše něco jako naplněný okamžik, v němž nás 
obejme celek a my obejmeme jej. Je to, jakoby okamžik ponoření se do oceánu nekonečné lásky, 
kdy už neexistuje čas, kde není žádné předtím ani potom.  
Smrt je přechodem  

Pro toho, kdo žije v Kristu, je smrt přechodem z pozemského putování k nebeské vlasti, kde ne-
beský Otec přijímá své děti „ze všech národů, kmenů, plemen a jazyků“ (Zj 7,9). „Společenství 
svatých“ je realitou, která vzniká zde na zemi, která se však plně ukáže, až budeme Boha moci „vi-
dět tak, jak je“. Je to realita rodiny, která je protkána hlubokými pouty duchovní solidarity… 

 
V tomto měsíci mají výročí svého úmrtí kněží - rodáci z naší farnosti nebo ti, kteří zde působili.

Vzpomínáme a modlíme se za ně! 
 
  2.11.    si připomeneme Jana Nep.FISCHERA, rodáka ze Starého Knína (*1785),  
              zemřel 2.11.1852 ve Veroně jako vojenský duchovní. 
 
18.11.1946 zemřel Josef POŠMOURNÝ, staroknínský farář (*1900 Milín) 
 
25.11.1808 zemřel Jan Karel SCHOENPFLUG, staroknínský farář (*1739 Praha) 
          1858 zemřel Josef KONČZICKÝ, kaplan v Kníně (*1779 Chlumec) 
 
13. listopadu slavíme svátek svaté Anežky České, zakladatelky Řádu křižovníků s červenou 

hvězdou, který působí v Kníně. Před pětadvaceti lety byla v Římě svatořečena. Někteří naši farníci 
se tohoto svatořečení v Římě účastnili. 



 

V sobotu 15. listopadu 2014 se od 10.30 hodin koná v katedrále sv. Víta, Václava a Vojtěcha 
mše svatá, během níž budou lidé děkovat za 25 let svobody. 

Bohoslužbu bude sloužit kardinál Pietro Parolin, vatikánský státní sekretář, který do Prahy 
přijíždí na pozvání kardinála Dominika Duky. 

Předprogram slova a písní o sv. Anežce začíná ve svatovítské katedrále v 10.00 hodin. Od 12.00 
hodin následuje přátelské setkání na Hradčanském náměstí, kde bude připomenuta atmosféra 
listopadu 1989. 

 
Slova kardinála Duky k 25. výročí svobody 

Přestože se na 25. výročí návratu svobody a suverenity do naší vlasti, které si budeme v listopadu 
připomínat, dívají někteří lidé s určitými rozpaky, já patřím k těm, kdo za tento dějinný okamžik 
neustále děkují Bohu a všem, kdo se před totalitou nesehnuli. Po komunistickém puči v roce 1948 
mnozí prorokovali komunismu jeden, maximálně dva roky. Přesto se ani po měnové reformě 
v roce 1953, která nebyla ničím jiným než státním bankrotem zapříčiněným politickým i hospodář-
ským diletantismem, ani po řadě stávek a nepokojů komunismus nezhroutil. Jako každý jiný tota-
litní režim totiž věnoval veškeré úsilí holdování svým idolům, které mělo svádět masy obyvatel-
stva k neustálému nadšení. Tak frenetických oslav se nedostalo ani mužům 17. listopadu ani sv. 
Anežce České kanonizované roku 1989. 

Byla to opravdová víra, co spojovalo Jana Pavla II., Ronalda Reagana a Margaret Thatcherovou, 
tedy jakýsi duchovní a politický motor demokratizace ve světě a zároveň opora pro nesehnuté, 
kteří nepodlehli totalitním lžím. Společný zápas o svobodu nakonec vyústil v to, že u nás téměř 
milión občanů, věřících i sympatizujících, mohl přivítat na Letenské pláni polského papeže Jana 
Pavla II. Nepochybuji o tom, že to byl zázrak, že to byl dar svobody, za který vděčíme Bohu a 
přímluvě sv. Anežky, o které pověst vyprávěla, že její svatořečení bude znamenat návrat dobra do 
naší vlasti. 

Jedinečné setkání křesťanské mládeže pořádané v roce 1990 komunitou Taizé, kdy mohlo naše 
hlavní město uvítat desetitisíce ideologií nepokřivených mladých lidí, bylo radostným potvrzením, 
že Evropa znovu začíná hovořit společnou řečí, že má jedno srdce a jednu duši. Letošní setkání 
mládeže organizované po čtvrtstoletí opět v Praze je příslibem do budoucna, že Evropa i dnes, kdy 
čelí novým nebezpečenstvím, zůstane jednotná. Zajisté, že duch tohoto setkání bude jiný, ale vě-
řím, že se neztratí vědomí odpovědnosti za dar svobody. 

 

Můžeme se připojit ke slovům, která nám zanechal Václav Havel: „Milá Anežko, děkujeme Ti 
za ochrannou ruku, kterou jsi nad námi držela 25. listopadu. Prosím, měj ruku i nadále při-
pravenou, třeba ji ještě budeme potřebovat…“ 

kardinál Dominik Duka OP, pražský arcibiskup 
 

Připomínám, že změnou času večerní bohoslužby ve všedních dnech budou začínat  
             v 17. 00 hodin : v úterý, v pátek a v sobotu v kostele sv.Mikuláše v Novém Kníně. 
V listopadu, kromě 2.11., nebudou v Živohošti bohoslužby, 
 
Mimořádné bohoslužby:  
1.11.  slavnost Všech svatých                            2.11.neděle - vzpomínka na všechny zemřelé 
          10. 30 hod. Starý Knín                                         8. 30 hod. Borotice 
          15. 00 hod. Velká Hraštice                                10. 30 hod. Starý Knín 
          17. 00 hod. Nový Knín                                      15. 00 hod. Živohošť 
 
Přeji vše Dobré, myslím v modlitbě a žehnám Vám. 

                                                                                  P.Josef Andrejčák O.Cr., farář 
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TEPfaktor - Chotilsko 
Hledáme schopné pracovníky do 

našeho kolektivu na pozici  

 - uvaděč/ka a obsluha  
za bar. 

 
Požadujeme flexibilitu,  
příjemné vystupování,  

spolehlivost  
a bezúhonnost. 

 
 

V případě zájmu kontaktujte  
p.Tomáše Chrousta na  
tel. čísle: 606 822 921  

nebo emailu:  
tomas.chroust@tepfaktor.cz 

Sbor dobrovolných hasičů v Novém Kní-
ně pořádá akci pro sběr železného šrotu. 
Máte-li doma nepotřebné staré železo, kte-
rého se hodláte zbavit, je možné využít ná-
mi hasiči pořádané akce, která se uskuteční  

dne 15.-16. listopadu 2014.  
Stačí  

den předem   
zavolat na kontaktní telefonní čísla  

Stanislav Foukner – tel. 728309599,  

Miroslav Konopásek – 737477849.   

Děkujeme za Váš zájem a podporu.  

                                    Za výbor  
SDH Nový Knín M. Konopásek  

- starosta SDH Nový Knín 

Sběr železného šrotu 
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Město Nový Knín a Muzeum zlata, pobočka Hornického muzea Příbram 
Vás srdečně zvou na 

TRADIČNÍ  
VÁNOČNÍ  PRODEJNÍ VÝSTAVU, 

která se koná ve dnech: 26.11. – 5.12.2014 
od 9.00 do 17.00 hodin, 

28.11.2014 od 9.00 do 20.00 hodin 
v MINCOVNĚ (Muzeum zlata)  

na náměstí Jiřího z Poděbrad v Novém Kníně. 
Prodejní výstavu bude doplňovat  

výstava betlémů,  
která bude umístěna v expozici muzea. 

 
 

Těšit se můžete na : 
adventní věnce, svícny, vánoční dekorace, svíčky, mýdla, cedulky,  

vánoční ozdoby, paličkované ozdoby, háčkované výrobky, šité hračky  
a doplňky , výrobky z pediku, papírových ruliček a mnoho dalšího,  

vše ve stylu staročeských Vánoc. 
 

Přijďte se naladit adventní atmosférou. 
 

28.11.2014 čeká na děti opět andělská nadílka  
a Rozsvícení vánočního stromu na náměstí v Novém Kníně. 

 
SOUTĚŽ PRO DĚTI: o nejkrásnější vánoční ozdobičku. 

 
 



 

Nevyléváme s vaničkou i dítě? 
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Jak se po červencové technopárty dalo očekávat, přijalo městské zastupitelstvo obecně závaznou 
vyhlášku, která má akce podobného typu regulovat. I když asi výstižnější by bylo napsat: „zne-
možnit“. 

 

Na jedné straně chápu, že většina z nás si nepřeje být vyrušována nadměrným hlukem. A to včet-
ně mě: dunět mi něco podobného těsně za domem, také bych – mírně řečeno – nebyl nadšen. 
Vzpomínám si, že mi svého času po několika dnech poněkud začalo lézt na nervy i hodně vzdále-
né, leč vytrvalé „tuc tuc tuc...“, které se tenkrát do města neslo z technopárty (předchůdkyně poz-
dějších CzechTeků) u Staré Huti (v letech 1997 a 1998). Tudíž souhlasím s tím, že takto velká 
akce by se tam, kde se konala, už konat neměla. A myslím, že podobný pocit měli i majitelé po-
zemků, kde se Space Piknik 2014 uskutečnil – s tak velkou účastí asi zjevně opravdu nepočítali. 

 

Na straně druhé ale mám obavu, zda se nepodařilo „s vaničkou vylít i dítě“. 
Cituji z vyhlášky: „Akcí typu technopárty (dále jen „akce“) se pro účely této vyhlášky rozumí 

akce s předpokládanou účastí nejméně 50 osob, která od svého zahájení do svého ukončení, včetně 
přestávek a přerušení, přesáhne dobu 24 hodin, a při které může docházet k obtěžování jiných osob 
nad míru přiměřenou poměrům zejména hlukem, prachem, světlem nebo vibracemi.“ 
Obávám se totiž, že toto vymezení by se mohlo vztahovat na širší okruh kulturních i jiných akti-

vit, než jakou bylo to, co v červenci 2014 proběhlo na louce u výzkumáku. Vezměme si třeba pra-
chobyčejný lunapark o květnové novoknínské pouti. Ten je rovněž přítomen déle než 24 hodin, 
pohybuje se kolem něj přes 50 lidí a randál dělá přímo ukázkový. A to přímo na náměstí. Co na 
tom, že jako klasická technopárty ani zdaleka nevypadá? Při přísném posuzování se nám do defini-
ce „akce typu technopárty“ vejdou například i mistrovství v rýžování zlata (také trvají více dní, 
účastní se jich více než 50 lidí a samozřejmě také nejsou zcela tichá. 

 

A dodal bych, že podle této definice by u nás asi nešlo pořádat ani akci, na kterou už léta rád jez-
dím a která je mezi některými lidmi známá pod názvem Kozí mejdan. 
Jedná se soukromé1 nekomerční setkání2, které od roku 2000 (s výjimkou roku 2010) pořádá 

v době kolem červencového či častěji srpnového úplňku Stanislav Penc3 (se svými rodinnými pří-
slušníky a přáteli) na pozemcích své kozí farmy. Vstupné je dobrovolné, náklady jsou hrazeny 
(podobně jako na technopárty) z příjmů za prodaná jídla a nápoje. A to dost horkotěžko, protože 
ceny jsou na nynější poměry opravdu lidové. 
Vystupují zde převážně kapely, případně jednotliví hudebníci, a to značné žánrové pestrosti. Ně-

kolikrát se zde objevily i herecké soubory, a to včetně loutkového divadla. Za ta léta, co se akce 
koná, se počet pódií ustálil na dvou (jedno na louce přiléhající k budovám statku, druhé o pár desí-
tek metrů dále v maštali) a počet návštěvníků (jakož i návštěvnic) řádově na pár stovkách. Akce 
trvá celý víkend a z pátku na sobotu a zejména ze soboty na neděli se tam hraje prakticky celou 
noc. Nejbližší obydlená stavení (nepočítáme-li statek Stanislava Pence a jeho rodiny, který s mís-
tem konání bezprostředně sousedí) se nacházejí kolem tří až čtyř stovek metrů od pódia. 
Hlučnost, je sice jistě mnohem nižší, než bývá na technopárty, ale například na okraji nedalekých 

Dětenic je nějaká hudba určitě aspoň slabě slyšet. A uvážíme-li, že jindy na uvedených pozemcích 
zní leda mečení koz a hýkání oslů, pak při striktním výkladu hluk „míru přiměřenou poměrům“ (v 
místě obvyklým) přesahuje. Připočteme-li k tomu, že akce trvá více než 24 hodin a účast pravidel-
ně vysoko přesahuje 50 osob, definici „akce typu technopárty“ splňuje. A navíc ji se skutečnými 
technopárties spojuje svobodomyslná atmosféra (a v mnoha ohledech podobní účastníci a účastni-
ce). 

 

Některé požadavky ve vyhlášce jsou logické, kulturní život ve městě by však byl asi výrazně 
chudší (ne že by nyní byl nějak extrémně bohatý), pokud by se stejný metr uplatňoval i na akce 
jiné. Je jistě rozumné požadovat dodržování nočního klidu mezi dvaadvacátou a šestou hodinou, 
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jenže kdybychom toto chtěli po letním kině, přinejmenším v červenci by se nedalo promítat – ví-
me, v kolik hodin se tehdy stmívá. A že provoz letního kina je hlučný, znám z vlastní zkušenosti – 
třiadvacet let jsem u něj bydlel (plus sedm let před tím, než bylo vybudováno). Přitom neruší ani 
tak zvuková stopa filmu, jako spíš výbuchy smíchu diváků při hojněji navštívených filmových 
komediích. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Na Kozím mejdanu 2014 
 
Na jedné straně je asi dobře, že nepůjde jen tak beze všeho uspořádat hlučnou několikadenní akci 

bez jakýchkoli ohledů na nejbližší sousedy (nešťastný výraz paní S. si pamatuji dodnes)4, na straně 
druhé jsem toho názoru, že i po přijetí této vyhlášky by se mělo město řídit zdravým selským rozu-
mem. A kde je to jen trochu možné, kulturu z města nevyhánět. Aby náš „klid na práci“ (jak 
s oblibou říkávali představitelé minulého režimu) nebyl klidem hřbitovním. A aby se hledaly způ-
soby, jak zde umožnit kulturní vyžití pokud možno všem – i těm, kdo mají rádi hudbu podobnou 
té, která zněla na letošní technopárty. 

Miloš Hlávka 
 

1) Vzpomínám si, že jednou bylo na místě oznámení, že s ohledem na různé byrokratické překážky je Kozí 
mejdan soukromou akcí pouze pro zvané. Ovšem s dodatkem, že každý, kdo se ztotožňuje s jejími cíli, je 
zván. 

2) Asi nejlépe přiblíží jeho atmosféru fotografie. Například Carmenovo album na adrese http://vandracky.
rajce.idnes.cz/KOZI_MEJDAN_V_MILKOVICICH_8_-_10._srpna_2014/ 

3) Stanislav Penc (narozený 28. února 1970) je zemědělec a aktivista, jeden z nejmladších mezi těmi, kdo se 
ještě stihli zapojit do „předlistopadového“ disentu. Více lze najít na adrese http://cs.wikipedia.org/wiki/
Stanislav_Penc. 

4) Osobně mám za to, že pro pořádání velkých „akcí typu technopárty“ by byly ideální například okraje vojen-
ských prostorů. Má tam dunět kanonáda nebo občas také elektronická hudba? Problémem je hlavně postoj 
armády. Asi jediným případem kdy se technopárty konala ve vojenském újezdu legálně, byl CzechTek 
2006, kdy se tehdejší Paroubkova vláda pokusila poskytnutím místa v doupovském prostoru poblíž Mašťo-
va aspoň zčásti napravit reputaci, u značné části mladší generace pošramocenou brutálním policejním zása-
hem proti CzechTeku předchozímu. Mimochodem loňský Space Piknik se rovněž konal u Mašťova, rovněž 
těsně za hranicemi vojenského prostoru, jen s tím rozdílem, že pozemek byl obsazen „načerno“. Nicméně 
akce byla aspoň tolerována. 
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V měsíci listopadu v projektu Farní charita Starý Knín pomáhá rodinám s dětmi zrealizujeme 
hned několik workshopů a to: 
12.11. od 8.30 hod téma Péče o duši a psychohygiena 
20.11. od 8.30 hod téma Závislosti a komunikace s osobami pod vlivem alkoholu a jiných drog 
26.11. od 8.30 hod téma Práce s negativními emocemi – strach, hněv, pocit viny 
27.11. odpoledne ve spolupráci s Městskou knihovnou Seminář o využití četby při výchově 
a 
29.11. od 9.00 hod workshop na pomoc sourozencům hendikepovaných – olejomalba (na tento 

workshop je třeba tyto sourozence hendikepovaných dětí předem přihlásit, počet míst je 
omezen). 

Kontakt: 776348374 Mgr. Noemi Trojanová, vedoucí projektu 
 

Tyto workshopy jsou bezplatné a je zde možnost hlídání dětí v jejich průběhu. Všechny naše 
aktivity se uskuteční na Dobříši.  

Aktuální informace naleznete také na našich webových stránkách www.socialnipece.cz nebo 
také na Facebooku https://www.facebook.com/CharitaStaryKnin. 

Srdečně zveme na workshopy! 



 

Vážení spoluobčané, pomalu, ale jistě se více a více ochlazuje, takže brzy se ani 
nenadějeme a zima nám zaklepe na dveře. Začínají sychravé listopadové dny. Začíná ale také nové volební 
období nedávno zvoleným zastupitelům a s ním i jejich práce pro naši obec. Věřím, že i v nadcházejících letech 
bude spolupráce všech zastupitelů nejen úspěšná, ale hlavně (naší obci) prospěšná.   

Ve dnech 10. a 11. října se uskutečnily 
volby do zastupitelstev obcí. Volební 
účast v naší obci činila 54, 20 %. Vý-
sledkem těchto voleb v obci Mokrovraty 
je zvolení dále uvedených členům zastu-
pitelstva: 

 

Seznam nově zvolených členů  
zastupitelstva obce 

 

1)     Stanislava Ecklová 
2)     Pavel Griz 
3)     Pavlína Hejrová 
4)     Karel Kalát 
5)     Václav Konvička 
6)     Veronika Kučíková 
7)     Ivo Sainer 
8)     Pavel Vohralík 
9)     Jiřina Zorková. 

 

Děkujeme všem občanům za projeve-
nou důvěru. Své funkce budeme vyko-
návat čestně, poctivě a svědomitě, vždy 
v zájmu obce a Vás občanů. 

         Stanislava Ecklová 

Zprávy z obce 

7. 11. 2014 – „O lišce“ divadlo Vysmáto 
 Aleše Bílka – ZŠ i MŠ Mokrovraty 

30. 11. 2014 – rozsvícení vánočního stromu  
na návsi od 16.00 hodin – ZŠ i MŠ Mokrovraty 

 

Dne 8. 10. navštívili žáci ze ZŠ a MŠ místní knihov-
nu. Tato akce se konala v rámci Týdne knihoven a má 
v naší škole velkou tradici. Na prahu nás přivítala kni-
hovnice paní Blanka Sainerová. V průběhu besedy 
seznámila děti s knižními novinkami i se způsobem 
půjčování knih. Na závěr půjčila dětem vybrané knihy 
do školy. Věříme, že tato akce pomůže vzbudit zájem 
dětí o knihy a literaturu, a rádi bychom paní knihovni-
ci touto cestou poděkovali za trpělivost a pěknou pre-
zentaci.  

         PhDr. Lenka Havlíčková 

Aktuality z naší školy 

Milí senioři, 
dovolujeme si Vás pozvat na vystoupení 

oddílu žen TJ Sokol Dobříš pod vedením paní Marcely Šťástkové, které se koná v neděli dne 
23. 11. 2014 od 15:00 hod. v restauraci U Josefa. Tento oddíl tvoří ženy - sokolky v seniorském 
věku, které pořádají svá taneční vystoupení a jejichž zápal, odhodlanost a nadšení třeba bude pro 
někoho i inspirací, jak se také dá trávit podzim lidského života – v partě přátel, v příjemném pohy-
bu, s humorem a hlavně s radostí do života. Věřte, že ta radost ze života je u těchto žen opravdu 
nakažlivá. Vystoupení bude tradičně spojeno s pohoštěním a hudbou pro Vás. Přijďte se pobavit, 
poklábosit se sousedy a zapomenout na starosti všedního dne. Těšíme se na Vás. 

Pozvánka pro důchodce  

Pozvánka 
Ve středu 5. 11. 2014 se koná ustavující zasedání 
zastupitelstva obce. Začátek v 1900 hod. v salónku 

restaurace U Josefa Mokrovraty. 

 

  

ř í j e n   2 0 1 4  

Mì s í č n í k  p r o  M o k r o v r a t y ,  
 P o u š t ì  a  o k o l í 



 

V sobotu 4. října 2014 se uskutečnilo vítání nových občánků Mokrovrat a Pouští. Mezi naše 
občany byli přivítáni – David Loučka, Eva Minichthalerová, Šimon Mochán, Tobiáš Zelenka a 
Vojtěch Weber. K slavnostní atmosféře přispělo vystoupení dětí z naší mateřské školy.  

Vítání občánků 

Snad každý z nás zná z obrázků malíře Josefa Lady dva symboly podzimu – pečení brambor a 
pouštění draků. Zatímco dnes už dým bramborové natě na polích najdete spíše výjimečně, draci na 
modrém nebi určitě nevymřou. Také na mokrovratské fotbalové hřiště v neděli 12. října 2014 vy-
létlo několik desítek draků, ať už těch klasických z latěk a papíru, nebo jejich modernějších verzí 
z igelitu. Nechyběli draci usměvaví, barevní a strakatí, draci různých tvarů a velikostí, ale třeba i 
létající netopýři nebo akrobatické modely řízené dvěma šňůrkami. Bylo krásné slunečné počasí, 
jen foukat mohlo možná trochu víc.  

 

Do soutěže se letos přihlásilo celkem 64 dětí a všechny dostaly u zápisu, stejně jako loni, perní-
kového dráčka. Letošní rok byly vyhlášeny celkem 4 kategorie draků. Velkým překvapením byl 
drak „mokrovratský patriot“, který létal Jindrovi a Přemkovi Hříbalovým. Cenu za devítihlavého 
draka si odnesla Vendulka Kerberová, největší počet „nalétaných kroků“ byl naměřen tatínkovi 
Honzíka a Martina Horových. Pilná domácí příprava se vyplatila a cenu za největší počet domá-
cích draků získali Zdeněk a Tadeáš Zoulovi.  

 

Děti se mohly během odpoledne také zúčastnit dvou soutěží, a to házení oštěpem a raketkou do 
dálky a poznávání přírodnin za sladkou odměnu. Bodovanou disciplínou pro tento rok bylo skládá-
ní papírových lodiček na čas. A že na naší drakiádě jde především o legraci, jsme se přesvědčili 
v soutěži pro dospělé, která se stala nedílnou součástí našich společných akcí. Šikovnost a zručnost 
rodiče předvedli při navlékání přírodnin při výrobě náramků a skládání papírové čepice na čas. 
Pokud si chtěl někdo od létání na chvíli odpočinout, mohl se zapojit do výroby zvířátek z přírodnin 
nebo se občerstvit u oblíbeného stánečku U Hajného teplým čajem nebo domácí dobrůtkou.  

 

Dlouho po skončení drakiády se na nás z nebe usmíval drak Anetky a Natálky Mészárosových, 
který létal nad hřištěm téměř do večerních hodin. K pohodě a plynulému průběhu drakiády napo-
mohlo i ozvučení, za jehož propůjčení děkujeme Městu Nový Knín.  

 

Děkuji všem, kteří pomáhali s organizací, všem, kteří s námi přišli strávit pohodové odpoledne, 
a také těm, kteří finančně přispěli do kasiček na další akce pro děti. 

Petra Soukup Ecklová 

Mokrovratské pouštění draků 

O be c  M ok r ov r a t y   
a  Z ák l a dn í  šk o l a   

a  M a t e ř sk á  šk o l a  Mok rov r a t y  
 V á s  z vo u   

na tradiční rozsvícení  
vánočního stromku,  

k t e r é  s e  k on á   
1 .  a dv en t n í  n e dě l i  

 3 0 .  l i s t o pa d u  2 0 1 4  o d  1 6 . 0 0  h o d .  
 

V án o ční  v ys t o up en í  dě t í  
Šk o ln í  j a rm ark  

Ohň o s t r o j   
O b č e r s t v en í   

Do ročníku 2014-15 se v kategorii starších 
přípravek přihlásilo celkem 22 mužstev. Ta 
byla rozlosována do několika skupin a podle 
výsledků v této základní časti nasazena do roz-
řazovacích turnajů. V základní části bojovalo 
naše mužstvo ve skupině s Rožmitálem, Obo-
řištěm a Dublovicemi. A umístilo se celkově na 
druhém místě se ziskem 12 bodů a skórem 62: 
26. 
Na základě tohoto dobrého umístění jsme byli 

zařazeni do rozřazovacího turnaje v Milíně, kde 
jsme narazili na velmi kvalitní soupeře: Kovo-
hutě Příbram, Sedlčany, 1.FK Příbram B, Bo-
hutín, Milín a Obecnici. 

K činnosti TJ Mokrovraty 



 

 

1. Sedlčany  6 5 1 45:6 16 
2. Obecnice 6 5 1 30:9 16 
3. Milín  6 3 0 33:24 9 
4. Kovohutě 6 2 2 14:20 8 
5. Mokrovraty 6 2 1 15:21 7 
6. Bohutín 6 1 1 6:33 4 
7. 1.FK Příbram B 6 0 0 7:37 0 

O postup mezi 8 nejlepších týmů okresu Pří-
bram jsme přišli až v posledních dvou zápa-
sech, kdy jsme nešťastně prohráli v závěru 
utkání s Milínem a remizovali s Kovohutěmi 
Příbram, které daly vyrovnávací branku až 
v poslední minutě utkání. 

Výsledky turnaje: 

  Přes opravdu silné soupeře jsme zanechali na 
turnaji velmi dobrý dojem a je nutné poděkovat 
všem hráčům za předvedený výkon. Pro nad-
stavbovou část jsme byli zařazeni do bojů o 9.-
16.místo v okresním přeboru. Nadstavbová část 
byla zahájena v neděli 19.10.2014 zápasem 
s Bohutínem, který jsme na jeho hřišti porazili 
9:2. Dalším podzimním zápasem bylo utkání 

s Pičínem, jehož výsledek nebyl v době uzávěrky Zpravodaje znám.  Zbývající zápasy nadstavbo-
vé části budou sehrány až na jaře 2015. 

Bohumil Petržílek 

 

Kovohutě Příbram - Obecnice 2:5 
Bohutín - Milín 2:9 
Milín - 1.FK Příbram B 10:0 
Mokrovraty - Bohutín 6:0 
1.FK Příbram B - Kovohutě Příbram 2:4 
Sedlčany - Mokrovraty 9:0 
Milín - Kovohutě Příbram 4:5  
Bohutín - Sedlčany 1:10 
1.FK Příbram B - Mokrovraty 2:3 
Obecnice - Milín 6:3 
Sedlčany - 1.FK Příbram B 10:0 
Mokrovraty - Obecnice 0:3 
Kovohutě Příbram - Bohutín 0:0 
Milín - Sedlčany 2:7 
Bohutín - Obecnice 0:7 
Mokrovraty - Milín 4:5 
Obecnice - 1.FK Příbram B 7:2 
Sedlčany - Kovohutě Příbram 7:1 
1.FK Příbram B - Bohutín 1:3 
Kovohutě Příbram - Mokrovraty 2:2 
Obecnice - Sedlčany 2:2 

Konečná tabulka: 

Vodárna a vodovod v Mokrovratech byly uvedeny do provozu počátkem 80. let a osada 
Pouště byla připojena k mokrovratskému vodovodu začátkem 90. let 20. století. Zdrojem 
vody jsou tři vrtané studny a čtyři kopané studny situované v k.ú. Mokrovraty v části 
obce zvané „Loušková“. Z hydrogeologického hlediska se prameniště nachází v podloží 
složeném z břidličných hornin, a proto je pro surovou vodu z těchto zdrojů typický zvý-
šený obsah železa a manganu. Na druhé straně má voda nízký obsah sloučenin vápníku a 
hořčíku udávající tvrdost vody. Poslední základní rozbor pitné vody ze dne 21. 5. 2014 
uvádí tvrdost vody 1,7 mmol/l, limit středně tvrdé vody je 1,4 – 2,14 mmol/l. 
V úpravně vody – vodárně – se surová voda nejdříve alkalizuje (zvýšení pH) a přidává 

se oxidační činidlo za účelem snížení obsahu železa a manganu. Takto upravená voda 
teče do směšovacího reaktoru, kde železo a mangan „vypadne“. Následně voda proudí 
přes tři filtrační jednotky do zásobní nádrže upravené vody. Upravenou vodu tlačí čerpa-
dla částečně do hydroglobu a částečně do vodovodního řadu. Na výtlaku čerpadel je ještě 
dávkováno SAVO jako protibakteriologické zabezpečení pitné vody. 
 Věžový vodojem – hydroglobus - je vysoký 36 m, má celkový objem 100 m3 a provoz-

ní užitečný objem nádrže je cca 50 m3. Vodojem slouží k udržení stejnoměrného tlaku 
vody ve vodovodním řadu a k zásobě pitné vody. 
Rozbory pitné vody se provádí třikrát ročně v namátkově vybraných domácnostech a 

třikrát ročně z míst trvale stanovených hygienickou stanicí (kuchyně ZŠ Mokrovraty a 
rodinný dům Pouště č.p. 7). Na začátku roku se také pravidelně odebírá monitorovací 
vzorek surové (neupravené) vody. Dále je jednou ročně prováděn radiologický rozbor 

Vodárna Mokrovraty 



 

Burza (drobná inzerce) 

Vážení občané, děkujeme Vám za to, že se svými příspěvky podílíte na 
konečné podobě Mokrovratského zpravodaje. Žádáme Vás, abyste Vaše 
příspěvky posílali na OÚ Mokrovraty (mokrovraty@volny.cz), a nikoli na 
MěÚ Nový Knín, a to pokud možno nejpozději do 23. dne příslušného ka-
lendářního měsíce. 

pitné vody. Od roku 2014 provádí vzorkování vody akreditovaná firma. Každý rok jsou 
všechny výsledky rozborů vody předkládány kontrole z Krajské hygienické stanice Pří-
bram. 
Bohužel kvalita pitné vody je nepříznivě ovlivňována stavem vodovodního potrubí, a 

proto je preventivně prováděno odkalování vodovodního řadu v Mokrovratech i na Pouš-
tích vždy na jaře a na podzim.  

Bohumil Chlumecký, Lenka Žáková 
 
 

Vážení spoluobčané, v příštích číslech našeho Zpravodaje se na nás můžete obracet s inzertními 
texty. V případě zájmu o Vaši inzerci se obracejte na elektronickou adresu obce : Mokrovra-
ty@volny.cz do 20.-tého každého měsíce. 

Obec má právo na jazykovou i další korekturu, která nezmění smysl textu, včetně krácení textu.  
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● Prodloužení smlouvy na poskytování sociál-
ních služeb na rok 2015 

● Žádost o souhlas s dělením pozemku parc. 
č. 864/16, k.ú. Prostřední Lhota, místní část 
Smilovice 

● Návrh na koupi (bezúplatný převod) pozem-
ku parc. č. 233, k.ú. Hněvšín od Státního 
pozemkového úřadu 

● Návrh kupní smlouvy na koupi pozemku 
parc .č. 366/2, k.ú. Křeničná 

● dodatek č. 1 ke smlouvě o dílo ze dne 
12.08.2013 mezi Obcí Chotilsko a Hrady 
Českého středohoří, o.s. 

          -OÚ- 

Zastupitelstvo obce na řádném zasedání  
dne 6. 10. 2014 zejména projednalo: 

 

● Zápis z dílčího přezkoumání hospodaření Obce 
Chotilsko za rok 2014 

● Žádost o vyjádření k úpravě místní komunika-
ce ve věci stavby objektu Apartmány Živohošť 
s.r.o. – postoupeno k vypracování stanoviska 
JUDr. Jantačové 

● Zprávu o komplexním povrchovém průzkumu 
hradu Ostromeč 

● Sdělení MZe o prodloužení termínu k před-
ložení dokladů na úpravnu vody Chotilsko 

● Zápis z KD č. 1 na stavbě úpravna vody Cho-
tilsko 

● Žádost o povolení odběru podzemních vod pro 
úpravnu vody Chotilsko 

● Vyjádření MÚ Dobříš k žádosti o umístění 
dopravních zrcadel 

● Žádost o zveřejnění dražební vyhlášky na úřed-
ní desce 

● Zadávací dokumentaci na akci rekonstrukce 
vypouštěcího zařízení rybníka Kuchyňka 

● Nabídku vydavatelství IPR, s.r.o. na prezentaci 
v průvodci „Kam v Praze/Křížem krážem 
v ČR“ pro rok 2015 

● Nabídku na provedení veřejného osvětlení 
v Lipí, Chotilsku, Mokrsku a Prostřední Lhotě 

● Návrh plné moci ve věci zápisu spolku „Hu-
sitské hrady, z.s.“ do spolkového rejstříku 

● Návrh smlouvy na vykonání autorského dozoru 
při stavbě Drtinovy rozhledny na Besedné 

● Nabídku na zastřešení a opravu vstupu do byto-
vého domu čp. 14 Chotilsko 

Zprávy ze zasedání zastupitelstva obce  

ČEZ Distribuce, a.s. žádá majitele a uživa-
tele pozemků o pokácení a okleštění stromoví 
a jiných porostů v blízkosti elektrických roz-
vodných zařízení v termínu do 15.11.2014. 
Důvodem je zabezpečení prostoru provozního 
zařízení, zajištění bezpečnosti osob, kvalitní 
dodávky elektřiny a snížení ztrát v sítích.  

Při práci prosím dodržujte bezpečné vzdále-
nosti od vodičů pod napětím; odstraňování 
stromoví, při kterém by mohla být ohrožena 
bezpečnost a funkčnost vedení, provádějte 
pouze se souhlasem společnosti ČEZ Distri-
buční služby, s.r.o. Tato společnost také sama 
provede nutné odstranění či okleštění dřevin 
v případech, kdy to ve výše uvedeném termínu 
neprovede sám majitel nebo uživatel pozem-
ku. 

                           -ČEZ Distribuce, a.s.- 

Výzva k okleštění dřevin  
a porostů 



 

Počet volebních okrsků                                                                                                      1 
Počet volebních komisí                                                                                                      1 
Počet volebních obvodů                                                                                                    1 
Celkový počet osob zapsaných ve výpisech ze seznamu voličů a jejich dodatků        364 
Celkový počet voličů, kterým byly vydány úřední obálky                                           235 
Celkový počet odevzdaných úředních obálek                                                               234 

Do zastupitelstva byli zvoleni za stranu:  
č. 1 – ZA VŠESTRANNÝ ROZVOJ OBCE  s počtem hlasů 
     1. Jiří Šťástka                         168 
     2. Radislav Mašek                  105 
     3. Lenka Píšová                        97 
     4. Mgr. Jana Čeledová           103 
     5. Běla Tobolová                      80 
č. 2 – Za obec bez těžby zlata 
     1. Ing. Pavel Korecký              66 
č. 3 -  „Za prosperitu obce“ 
     1. Vít Šiška                               92 
     2. Jaroslava Snopková             90 
     3. Bc. Stanislava Krejčíková    58 

Výsledky voleb do zastupitelstva obce Chotilsko 

V termínu konání voleb do zastupitelstva obce (10. 
října od 14:00 ho. do 22:00 hod. a 11. října od 08:00 
hod. do 14:00 hod) proběhlo v budově obecního úřadu 
i místní referendum vyhlášené Zastupitelstvem obce 
Chotilsko. V místním referendu měli občané Chotilska 
vyjádřit svůj názor na problematiku povolení průzku-
mu a případné následné těžby zlata.  

Místní referendum 

Výsledky místního referenda 
Celkový počet občanů oprávněných hlasovat v místním referendu                               365 
Celkový počet oprávněných osob, kterým byly vydány  
                                                                     hlasovací lístky a úřední obálky                245 
Počet odevzdaných platných hlasovacích lístků                                                             245 
Celkový počet platných hlasů                                                                                          244 
Celkový počet hlasů pro ANO                                                                                        242 
Celkový počet hlasů pro NE                                                                                                2 

Připravujeme vodohospodářskou expozici 
v nově vznikajícím Muzeu rukavic na Dob-
říši, kde se návštěvníci seznámí se zavede-
ním prvního vodovodu a kanalizace nejen 
v Dobříši, ale i okolních obcích. 

Na projektu se můžete podílet i vy. Vlast-
níte nějaké předměty, písemnosti či fotogra-
fie, které jsou spojeny s vodovodem nebo 
kanalizací? Vaše exponáty se mohou stát 
součástí expozice vodohospodářství! 

Napište nám své podněty na mail in-
fo@vhs-dobris.cz nebo na adresu Vodohos-
podářská společnost Dobříš, Jiráskova 656, 
Dobříš, 26301 

Nebo nás kontaktujte na tel.: 318 521 108 
nebo mobil 737 726 034. 

 

Obec Chotilsko si vás dovoluje pozvat  
na pohádku  

„Jak se hledají princezny“,  
se kterou přijede divadlo Bořivoj,  

a následnou  

Mikulášskou nadílku. 
 

Kdy?  7. 12. 2014 
Kde? TEPfaktor  

Chotilsko 
Od? 14:00 hod. 
 

Pořádá  
Obec Chotilsko  

a SDH Prostřední 
Lhota 

Pojďte s námi tvořit historii Mikulášská nadílka 



 



 

zve občany ke sportování do místní sokolovny. Materiální vybavení a podmínky jsou vytvořeny 
pro stolní tenis (4 stoly), badminton, líný tenis, volejbal, nohejbal, případně pro další sporty, mož-
né provozovat na sále o rozměrech 18x10m. Po zateplení stropu a výměně oken na sále je po celé 
zimní období zajištěna na sále příjemná teplota. Zájemci mohou také využít zrekonstruované šatny 
a nově vybudované sprchy. Bližší informace o termínech na http://sokolnovyknin.cz/ nebo na tel. 
čísle 724 787 895 – S.Fiala 

 

Akce pořádané TJ. Sokol Nový Knín v zimním období 
Vánoční turnaje 

Sobota 27.12.2014-začátek v 9.00 - Turnaj v badmintonu - „O pečené kuře“ 
Sobota 27.12.2014-začátek ve 14.00 - Turnaj ve florbale - „O pečenou husu“ 

Neděle 28.12.2014-začátek v 9.00 - Turnaj ve stolním tenise -  „O pečenou kachnu“ 
Neděle 28.12.2014 - od 14.00 - Turnaj v nohejbale - „O pečené vepřové koleno“ 

 

Kategorie a systém turnaje dle počtu přihlášených. Turnaje jsou určeny pro neregistrované hrá-
če – amatéry. Startovné na turnajích – 100,- Kč, při přihlášení do všech turnajů 300,- Kč. Přihlášky 
posílejte na email - sta.fiala@seznam.cz nebo volejte na tel 724 787 895. Uzávěrka přihlášek je 
22.12.2014. 

 
Novoroční výšlap na Chvojnou (Mikuli) 

na vrcholu bude podávána tradiční novoroční čočka. 
Sraz a start z náměstí 1.1.2015 ve 13 hodin. Délka trasy 5km  

(3km přes Sudovice +2km zpět kolem hřbitova). 
 

Novoknínský kurýr 
Pátek 9.1.2015 

Jedná se o noční orientační závod v délce přibližně 10-15km s průchodem několika kontrolních 
míst. Sraz je v sokolovně ve 21.30 hodin. Start závodníků (jednotlivců nebo menších skupin) v 5 
až 10 minutových intervalech od 22 hodin. Cíl opět v sokolovně, kde je zajištěno občerstvení po 
závodě. 

 

Míčový sedmiboj dvojic 
Sobota 24.1.2015 – 12.30 hod. 

Disciplíny: 1. Basketbal, 2. Fotbal, 3. Soft tenis, 4. Badminton, 5. Nohejbal, 6. Volejbal, 7. Stolní 
tenis 

Uzávěrka přihlášek je 20.1.2014. Omezený počet dvojic – přednost mají dříve přihlášení. 
 

Cyklotrek Vltava-Brdy 
Termín je zatím stanoven na sobotu 17. nebo 24.5.2015 

Cyklotrek je určen milovníkům cykloturistiky a užijí si ho jak závodníci, tak rekreační cyklisté. 
Trasu jedou účastníci v malých skupinách (2-5 lidí), v časovém rozmezí od 9 do 17 hodin. Čas se 
měří pouze závodníkům. Připraveno bude 30 kontrolních stanovišť na zajímavých místech 
v prostoru mezi Vltavou a Brdy. Start a cíl u sokolovny. Uzávěrka přihlášek 5 dní před akcí. 

 
Podrobné informace k připravovaným akcím najdete vždy s měsíčním předstihem 

v Novoknínském zpravodaji. 

T.J. Sokol Nový Knín 
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Kentauři NK hrají 3. ročník Příbramské florbalové ligy 

Do Příbramské florbalové ligy se letos přihlásilo 16 týmů, které budou bojovat o titul mistra ligy. 
Tento titul doposud drží náš tým, jelikož jsme dokázali dvakrát vyhrát finálová utkání. Do třetího 
ročníku se přihlásily 3 nové týmy. Mezi nejsilnější nováčky patří tým Tatran Sedlčany. 

Náš tým byl pro letošní ročník zařazen do divize B. 
Systém zápasů je následující: v základní skupině ode-
hrajeme 2 zápasy s každým týmem divize B a poté po 
jednom zápase se soupeři z divize A. Tudíž sehrajeme 
22 zápasů, než budeme nasazeni do Play – off, a to pod-
le umístění. 
V tuto chvíli máme odehraný jeden zápas s každým 
týmem divize B. Po těchto utkáních vedeme 
s náskokem šesti bodů, protože jsme zatím neztratili 
jediný bod. Naše současné skóre je 58 vstřelených gólů 
a 10 obdržených. Několik našich hráčů je mezi dvacít-
kou nejlépe hodnocených hráčů v kanadském bodování. 
I naši brankáři jsou v popředí statistik. Doufejme, že 
takto budeme pokračovat a opět získáme pohár za vítěz-
ství v základní části.  
Informace o všem, co se v týmu děje, můžete sledovat 

na facebookovém profilu Kentauři NK. Podrobnosti o zápasech (kdy a s kým se tým utká) vyvěšu-
jeme na veřejná místa, vždy s předstihem několika dní. 

Kentauři NK 



 

* Zahájení školního roku  
Školní rok 2014/2015 jsme zahájili s počtem žáků 262 (minulý školní rok 251). Společně 

s panem starostou Ing. Tomášem Havlíčkem jsme ve dvou prvních třídách přivítali 29 prvňáčků. 
Přejeme jim hodně úspěchů ve školní práci. 

 

* Projekt proti šikaně  
Na počátku školního roku jsme se zapojili do mezinárodního projektu BeatBullying, jehož cílem 

je pomáhat školám při řešení problémů v oblasti šikany (viz letáček na straně 24). Z žáků 6. – 9. 
tříd bylo proškoleno celkem 26 žáků – mentorů. 

                               PaedDr. Miloš Petřík 
* Pochod kolem Kocáby   

V pondělí 22. září 2014 jsme se opět vydali na již IX. ročník tradičního pochodu podél toku 
Kocáby ze Štěchovic do Nového Knína. Od soutoku jsme vyšli proti proudu směrem na Masečín. 
Pak jsme pokračovali dále a u trampské osady Askalona jsme odpočívali a svačili. Další přerušení 
našeho pochodu bylo u obchodu s potravinami v Malé Lečici. Poslední zastávka byla na hřišti ve 
Velké Lečici, kde jsme opékali buřty. Letos, oproti minulým letům, teklo v Kocábě mnoho vody, 
proto byly její přechody dobrodružné. Tak, a máme to za sebou. Ať žije Kocába 2015. 

  Ing. Jaroslava Tichá  

* Exkurze do štoly Josef 
Dne 24. září se vybraní žáci obou devátých tříd naší školy zúčastnili velmi zajímavé exkurze do 

štoly Josef poblíž ústí Čelinského potoka do Vltavy u Milovic. Štola byla ražena od r. 1981, po 
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Okénko ze školství  
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ukončení průzkumných prací od poloviny 90. let štola i její okolí postupně chátraly. Až v roce 
2004 došlo k obnovenému zprovoznění štoly pro zřízení vzdělávacího a experimentálního praco-
viště ČVUT Praha. Žáci tak měli možnost projít asi 5 km štoly (celkově raženo asi 8 km) a po ces-
tě mohli vidět různá stanoviště, kde se provádějí vědecké výzkumy. Nejzajímavější pro žáky bylo 
hlavně to, že velký kus cesty šli ve tmě a na cestu si svítili pouze několika svítidly. Kromě dobro-
družného putování podzemím se žáci také dozvěděli hodně zajímavých informací o historii těžby 
zlata na Novoknínsku a zejména o jeho využití. Nové poznatky určitě využijí v hodinách dějepisu 
a přírodopisu. 

       Mgr.Dana Petříková  

* Dopravní výchova  
Dne 30. září navštívila 4. a 5. třída naší školy dětské dopravní hřiště v Příbrami. Jeli jsme hned 

v 7:40 hodin ráno objednaným autobusem. Po příchodu do areálu jsme byli seznámeni s organizací 
a pravidly nejen na místním hřišti, ale i na pozemních komunikacích vůbec. Dlužno doplnit, že 
děti absolvovaly již minulý týden dvouhodinovou teoretickou výuku pravidel silničního provozu 
od místního lektora, který za nimi přijel. Děti se na hřišti rozdělily na dvě party podle tříd. Nejdří-
ve měla 4. třída teoretickou část v učebně a páťáci zatím ověřovali své znalosti prakticky jízdou na 
kole v „provozu“ na hřišti. Musím říci, že zvláště ze začátku byli žáci dost zmatení, teoretické zna-
losti neuměli v provozu využít a lektoři hrající úlohu policie byli naprosto nesmlouvaví. Takže tu a 
tam bylo nutno zaplatit pokutu, tzn. odstavit vozidlo mimo vozovku a zaplatit předem domluvený-
mi dřepy dle závažnosti přestupku (většinou se to vyřešilo pěti až deseti dřepy na místě :o)). Poté 
jsme se vystřídali se čtvrťáky a šli na teorii. Po zopakování teorie a praxe žáci absolvovali test, po 
jehož úspěšném završení získali průkaz cyklisty a mohli jít znovu jezdit, nebo se z nich stali chod-
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ci a po hřišti se mohli pohybovat pouze pěšky, což některé velmi mrzelo. Musím se přiznat, že 
jsem zpočátku nepřikládal této akci takovou váhu a její smysluplnost jsem si uvědomil až v tu 
chvíli, když jsem viděl, jak bezradně si většina žáků v provozu zezačátku počínala a jak se postup-
ně učili z chyb svých i druhých a získávali na jistotě. Uvědomil jsem si, že hřiště jim pomůže si 
provoz osahat a osvojit si správné návyky, které jim většinou v běžném provozu nemá kdo zkont-
rolovat, ale hlavně, že chyby jim na opravdové silnici už nikdo neodpustí.  

           Mgr. Augustin Kůr  

* Vzdělávací pořad o Přemyslovcích 
V pondělí 29. září jsme v místní sokolovně zhlédli vzdělávací pořad skupiny historického šermu 

Pernštejni o přemyslovských panovnících. Za zapůjčení sokolovny tímto děkujeme TJ Sokol Nový 
Knín.  

 

* Exkurze Malá Strana – literární toulky Prahou 
Ve středu 8. října navštívili žáci 9. ročníku Malou Stranu a putovali po stopách hrdinů Ma-

lostranských povídek Jana Nerudy. Autobusem jsme dojeli do Prahy a tramvají ze zastávky Anděl 
jsme se dostali na Malostranské náměstí. Odtud jsme se vydali směrem k Nerudově ulici. Před 
kostelem sv. Mikuláše jsme se zastavili a připomněli jsme si děje jednotlivých povídek. Poté jsme 
se přesunuli do Nerudovy ulice, kde jsme hledali domovní znamení. Ta jsme si fotili, v hodinách 
výtvarné výchovy se je pokusíme malovat a v hodinách literární výchovy si o nich připravíme re-
feráty. Naše exkurze končila před rodným domem Jana Nerudy. Odtud jsme se vrátili zpět na Smí-
chov.  

Exkurze se vydařila a spokojeni jsme odjeli autobusem zpět do Nového Knína. 

Mgr. Jana Zouchová  
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* Okrskové kolo v malé kopané  
Ve čtvrtek 9. října se naše družstvo zúčastnilo na Dobříši okrskového kola v kopané starších 

žáků. V turnaji byli našimi soupeři žáci dobříšských škol. V prvním zápasu jsme měli bohužel pří-
liš velký respekt ze soupeře a prohráli jsme s 1. ZŠ Dobříš 0:2. V dalším utkání jsme sehráli velmi 
vyrovnanou partii s budoucím vítězem „sportovkou“ Dobříš, když jsme po dlouhou dobu vedli 1:0. 
Soupeři se nakonec podařilo vyrovnat na konečných 1:1, což je i tak pro nás velmi pěkný výsle-
dek. Poslední zápas proti dobříšskému gymnáziu již byl při výsledku 12:0 exhibicí našeho týmu, 
který tak celkově obsadil 3. místo. Základní školu Nový Knín reprezentovali: Václav Hlávka, Da-
vid Vinš, Dominik Dvořák, Adam Blížil, Lukáš Vildmon, Jiří Zoček, Jakub Fryml a Michael Šiš-
ka. 

            PaedDr. Miloš Petřík 

 Gy 
Dobříš 

2.ZŠ 
Dobříš 

1.ZŠ 
Dobříš 

Nový  
Knín Body Skóre Pořadí 

Gy 
Dobříš xxxxx 0:12 0:10 0:12 0 0:34 4. 

2.ZŠ 
Dobříš 12:0 xxxxx 2:0 1:1 7 15:1 1. 

1.ZŠ 
Dobříš 10:0 0:2 xxxxx 2:0 6 12:2 2. 

Nový  
Knín 12:0 1:1 0:2 xxxxx 4 13:3 3. 
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Mládež je zkažená 
Mládež je zkažená,  no to je vážně síla! 
Do pekla uhání – a nejradši teď hned. 
Stěží se červená a drzá dycky byla, 
nutí nás k zoufání, kam kráčí tenhle svět. 
 

Mládež je zkažená, už Sokrates jí kazil 
a podle moudrejch hlav to nikdo nesved líp. 
Dělal furt ramena, než fet mu hlavu srazil. 
Tenhleten bolehlav byl vážně hustej trip. 
 

Mládež je zkažená – no prostě žádná sláva! –   
zjevně či v ústraní, to neni žádnej klam. 
A co to znamená? A kdo jí vychovává? 
Možná že Marťani a možná ďábel sám. 
 

Mládež je zkažená. To říct je vlastně slabý. 
Na tom jí záleží a marný je mít zlost. 
Na starý kolena jak jinak poznala by 
na příští mládeži zas její zkaženost? 
 

Mládež je zkažená. 
 

                                            Miloš Hlávka 
 

(Verše jsou textem písně, která poprvé zazně-
la na Kozím mejdanu v roce 2009. Její nahráv-
ku lze stáhnout z adresy http://uloz.to/
x4drmAo4/miloshlavka-mladezjezkazena-mp3 
ve formátu mp3, případně z adresy http://uloz.to/xtX7Meny/miloshlavka-mladezjezkazena-ogg ve 
formátu ogg vorbis nebo z adresy http://uloz.to/x2gG6Ykh/miloshlavka-mladezjezkazena-flac ve 
formátu flac.) 
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Sbohem, pane profesore! 

  Dne 20. září 2014, právě v den kdy měl převzít od dobříšské-
ho zastupitelstva ocenění od města, zemřel náhle profesor (a 
v jednu dobu i ředitel) místního gymnázia Aleš Vondráček, 
skaut a (po zákazu skautingu) tramp, známý i mnohým míst-
ním spoluobčanům, kteří v době jeho působení na dobříšském 
Gymnáziu Karla Čapka studovali, případně tam měli své děti.  
 

  A samozřejmě utkvěl v paměti i mně osobně – a není divu: 
čtyři roky jsem chodil do třídy, jejímž on byl třídním profeso-
rem. 
  Byli jsme třídou ve škole, v jejíchž prostorách profesor Von-
dráček více či méně intenzívně působil celých 56 let, třídou ve 
škole, kde mimo jiné díky jeho odvaze, stejně jako díky úsilí 
tehdejšího ředitele školy Miroslava Oliče, byly znalosti studen-
tů ceněny nad kádrové posudky jejich rodičů, kde mohli půso-
bit kantoři, jimž to jinde bylo znemožněno – například profesor 
Erich Renner, který, když už nemohl učit nic jiného (hlavně 
k výuce českého jazyka a literatury ho normalizační „soudruzi“ 

jaksi nechtěli pustit), působil aspoň jako tělocvikář (a co já se s ním jakožto sportovní antitalent 
natrápil!) a též jako latinář. A to, že jako vyučující hudební výchovy působil ředitel kůru příbram-
ského svatojakubského kostela PhDr. Václav Dražan (1917-1979), také bylo víceméně přirozené. 
Díky tomu všemu bylo možno na Dobříši najít i studenty například z Příbrami, která sice také měla 
své střední školy, leč jejich „kádrové podmínky“ pro přijetí byly přece jen náročnější. A kdo ví, 
zda o takovéto „kádrově náročné“ školy stáli právě oni studenti... 

Byli jsme tehdy zvláštní třídou. Jako jedni z prvních (a v dobříšském gymnázium jako vůbec 
první) jsme se stali „oběťmi“ experimentu, kdy bylo umožněno  vynechat dosud povinnou devátou 
třídu a nastoupit do prvního ročníku gymnázia již z osmé třídy základní devítileté školy. A ještě 
jednou věcí jsme byli zvláštní: v době, kdy byly preferovány poznatky praktické a experimentálně 
zkoumatelné, bylo naší třídě dáno do vínku zaměření humanitní, tedy společenskovědní. Učili 
jsme se základům latiny a předem bylo jasné, že vedle tehdy povinných maturitních zkoušek 
z českého a ruského jazyka, budeme maturovat rovněž z dějepisu (a pak ještě dalšího, už volitelné-
ho, předmětu). A onen dějepis nás učil právě náš třídní profesor Aleš Vondráček. Ta záplava jmen 
všech těch Amenhotepů1, Šuppiluliumašů2 a jiných potentátů, jakož dat (prý) významných bitev 
byla někdy k nezapamatování, případně k nevybavení si, pokud to člověk za sebe měl dostat bě-
hem krátké desetiminutovky. Ale nakonec jsem i tento uragán historických údajů – byť nikoli beze 
šrámů – přežil a vposledku i z toho dějepisu zdárně odmaturoval. 

Nelze zapomenout na jeho hru na kytaru a zpěv při školních výletech – ať už to bylo na břehu 
Telčovského rybníka poblíž obce Koupě na rozhraní příbramského a strakonického okresu, v údolí 
Moravské Dyje mezi osadami Urbaneč a Hradišťko u Dačic nebo ve svazích Čertovy hrbatiny me-
zi Jetřichovicemi a Cunkovem. Tam všude v jeho podání zněly staré trampské písničky, jako na-
příklad Sosna od Vladimíra Eddyho Fořta, ale i písně jiné – třeba proslulá skotská lidovka My 
Bonnie Lies over The Ocean3. 

Profesor Aleš Vondráček vyžadoval znalosti, ale mnohá alotria, pokud nebyla výslovně nebez-
pečná a bylo to jen trochu možné, dokázal oné vždy a za všech generací zkažené mládeži přehléd-
nout. Jeho benevolence samozřejmě nemohla být zcela bezbřehá, ale za cigarety při školních výle-
tech se dvojky z chování nerozdávaly (od pedagoga, který byl poměrně silným kuřákem, by to 
ostatně bylo poněkud pokrytecké) a nějaký ten alkohol se tam také toleroval. I když nám ještě ne-
bylo osmnáct. Nyní, kdy už za to panu Vondráčkovi žádný postih nehrozí, snad lze prozradit i toto. 

 
A jak pestrý byl život páně profesorův, takové bylo i poslední rozloučení s touto významnou 

osobností. To proběhlo dne 26. září 2014 od 11 hodin v dobříšském kostele Nejsvětější Trojice, ale 
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jeho průběh se běžnému katolickému pohřebnímu obřadu příliš nepodobal. Po ústřední melodii 
z Larga Dvořákovy Novosvětské jej sice zahájil páter Petr Blecha zpěvem Žalmu 130, načež pře-
četl prvních šest veršů čtrnácté kapitoly Janova evangelia, avšak pak už zněla převážně slova jiná. 

Slovo dostali Své dva starostové: Dobříše (na jehož gymnáziu zesnulý pedagog působil dlou-
hých 56 let) a Mníšku pod Brdy (kde Aleš po dlouhá desetiletí bydlel a účastnil se i veřejného ži-
vota – počínaje spoluprací s Československým Pony Expressem už před rokem 1989 po zapojení 
do polistopadového života města). Pak následovali další jeho souputníci: spolužáci, žáci a známí, 
lidé velmi pestrého složení. Slyšeli jsme tak i o jeho duchovní cestě v posledních letech jeho živo-
ta, kdy se zemřelý seznamoval i s dílem mistrů východních nauk a se svými přáteli se bavil o po-
selství učence Lao-c‘4 či o reinkarnaci5. Mezi jednotlivými proslovy zněly písně ze žánrové oblasti 
country a trampské písně, žánrů, se kterými měl pan profesor tolik společného. Žánrů, s nimiž – 
stejně jako s ideály blízkými těm skautským – byl Alešův život nerozlučně spjat. Slyšeli jsme tak 
například i Tam u nebeských bran z repertoáru Michala Tučného, ale třeba i Pampelišky.  

Na závěr pak byl pronesen Otčenáš a modlitba za zemřelé. A poté, co pohřební vůz odvezl ra-
kev s Alešovými ostatky k místu posledního odpočinku, se před kostelem shromáždila dlouhá 
fronta účastníků obřadu, aby kondolovala rodinným příslušníkům zesnulého. 

 
Profesor Aleš Vondráček již není mezi námi na tomto světě. Stopa, kterou za sebou zanechal, 

však je hluboká a přetrvá ještě hodně dlouho. 
Miloš Hlávka 

 
 

1) Amenhotep je staroegypské jméno, které nesli mimo jiné čtyři faraoni egyptské 18. dynastie. 
Asi nejvýraznějšími z nich byli poslední dva – Amenhotep III. (vládl v letech 1388-1350 před 
naším letopočtem), který proslul zejména jako velký budovatel, a Amenhotep IV. (vládnoucí 
v letech 1359-1342 před naším letopočtem), který později přijal nové jméno Achnaton a proslul 
především radikální náboženskou reformou (pokusem o zavedení náboženství jediného sluneč-
ního boha Atona). 

2) Šuppiluliumašové (případně Šupiluliumašové; anglická transkripce je Suppiluliuma, ruská 
Суппилулиумас nebo Суппилулиума) byli panovníci říše Chetitů. Historie zná dva: Šuppilulu-
maše I (cca 1375-1330 př.n.l.), za něhož dosahovala chetitská říše svých vrcholů, a Šuppiluliu-
maše II. (asi 1205-1178 před naším letopočtem), který naopak byl panovníkem posledním, pro-
tože za něj byla říše smetena invazí tzv. „mořských národů“. 

3) Skladbu nahrál na gramodesku už Haydn Quartet v roce 1901, ve svém repertoáru ji měli mimo 
jiné i The Beatles na samém začátku své kariéry, česky ji s textem Ivo Fischera nazpíval pod 
názvem Má láska je za velkou louží Waldemar Matuška. 

4) Lao-c' (v přepisu Wade-Giles Lao Tzu; romanizovaný mimo jiné také jako Lao Tse, Lao Tu, 
Lao-Tsu, Laotze, Laosi, Laocius) byl čínský filosof, který měl podle čínské tradice žít 
v 6. století před naším letopočtem, avšak moderní věda jeho život klade často i do 4. století před 
naším letopočtem. Existuje též teorie, že jde o kompilát postav několika filosofů uvedených 
období. Lao-c' je zakladatelem taoismu a autorem jeho základní knihy Tao te ťing. 

5) Reinkarnace (převtělování) je filosoficko-náboženský koncept, který tvrdí, že duše (individuální 
myšlenková energie) člověka se po smrti jeho těla znovuzrozuje (či pokračuje) v jiném fyzic-
kém těle. Tento koncept zdaleka není jednotný: některé náboženské tradice připouštějí i pře-
chod duší z lidských do zvířecích těl (a naopak), případně do různých nadpřirozených 
(nadzemských či naopak pekelných) sfér. Úzce spojena je však tato koncepce se zákonem kar-
my, příčiny a následku, kde kvalita příštího vtělení bude záviset na tom, jak spořádaný život 
vedl dotyčný jedinec v životě stávajícím. Reinkarnace je jednou z ústředních principů indických 
náboženství, v antice ji uznávali někteří filosofové, jako Sokrates, Platón či Pythagoras. V islá-
mu věří v reinkarnaci pouze menšinová sekta drúzů (avšak nepředpokládá přechod duší z lid-
ských do zvířecích těl či naopak), v raném křesťanství bylo možno setkat se s reinkarnací prak-
ticky jen u některých gnostických proudů. 



 

Měsíčník Novoknínský zpravodaj. 
Číslo 10/2014 vyšlo v Novém Kníně dne 30. října 2014. 

Ministerstvem kultury ČR evidováno pod číslo MK ČR E 10608. 
Vydává Městský úřad Nový Knín, nám. Jiřího z Poděbrad 1, 262 03 Nový Knín, IČO 00242888 


